
Zápis z jednaní Akademického senátu TUL – 22.5.2001  
 
Přítomno: 13 senátorů (studentská komora  3, zaměstnanecká komora 10 ) 
 
Předseda AS  podal návrh programu:  1. Změna Statutu FA TUL 
     2. Změna Statutu FT TUL 
     3. Změna v zastoupení SK v RVŠ 
     4. Informace - rektor     
Program jednání byl schválen jednomyslně. 
 
Ad 1) Změna statutu FA – čl.25: bez připomínek,  
hlasování: 13 - ano, 0 proti, 0 zdržel; předložený materiál byl schválen  jednomyslně. 
 
Ad 2) Změna statutu FT, předkladatel proděkan Linka – harmonizace předpisů FT s předpisy TUL, cílem 
změny: posílení role školitele a studenta,  na studijní část navazuje obhajoba, poznámka:  Ing.Martinová – zda je 
kontrola studentů doktorského studia, 
- proděkan Linka – pokud po 1 roce školitel zhodnotí výsledky 
- existence nezanedbatelného počtu studentů, kteří nesplní své povinnosti a nejsou na ně finanč. 

prostředky  
- doktorská studia posuzuje nejen školitel ale i ved. katedry, děkan + oborová komise.. 
FT nemá navazující studium (tj. BC.-MGR)  
hlasování: 13 ano, 0 proti, 0 zdržel. 
předložený materiál byl schválen  jednomyslně. 
 
Ad 3) Z důvodu dalších povinností byla na návrh zástupce SK v RVŠ navržena výměna stávajících zástupců 
v RVŠ,  
hlasování: 13 ano, 0 proti, 0 zdržel. 
Předložený návrh byl jednomyslně schválen. 
 
Ad 4) Modifikace stávajícího jednacího řádu AS: 
čl. 2 odst. 8 vypustit :  „……..a současně aspoň polovina členů každé komory ..“  
vložit :  „svým usnesením požádat“. 
- SK Ing. Novák – tato změna nedonutí nechodící členy AS k účasti na jednání AS 
- předseda zdůraznil, že se nejedná o diskriminaci. 
- senátor Heděnec zmínil, že účast dvě třetiny členů komory je příliš  
- doc. Beran vyslovil názor, že nadpoloviční většina přítomných je málo 
hlasování: výsledkem je  odklad na 12.6., tj. příští jednání AS 
- Ing. Skrbek- vypracuje článek č.2 po úpravách, senátoři budou mít možnost předložený materiál promyslet 

a připomínkovat. 
Akademický senát se bude tímto bodem dále zabývat na příštím jednání. 
 

Ad 5) Prof. RNDr. D.Lukáš, CSc. - rektor: 
a) předal AS materiály SK z Göteborgu. 
b) vyzdvihl nepříjemný fakt o neúčasti akademických pracovníků a studentů na setkání akademické obce TUL 
c) upozornil na “povinnost „ zavést strukturovaná studia: Bc. – Mgr. zvlášť (fakulta může požádat o vyjímku 

do 31.12.2003 pro  Bc.) * 
změny:  a) okamžitý výběr povolání, 

b) uchazeč o MGR  
c) prodloužení programu Bc. ze 3 let na 4 roky - např. ČVUT, aj. 

d) Evropský společný vzdělávací prostor BC -  migrace mezi VŠ i fakultami 
 Rektor informoval o návrhu na rozdělení prostředků ze studia za úplatu. 

rozdělení rozpočtu TUL školní:  a) přímý příjem fa 40% 
                 b) do univerzity     60% : - 30% do rozpočtu fa (AS) 
                                                        - 30% TUL 
Rektor bude podporovat případné nedělení studia na Bc a Mgr., očekává se i jistá vstřícnost MŠMT a 
akreditačních komisí. 
Senátor Exner  očekává od reprezentace státu stanovení směru a potřeb určitého oboru, či specifikace pro 
odborníky, v současné době i ze středn. škol je přesycenost trhu pracovních sil. 
Doc. Kůs upozornil na nebezpečí –– velké VŠ budou pro úplatné studenty levnější, může to pro naši univerzitu 
být nebezpečné.  



e) Nebude úprava prostoru v budově M -  FRIM (1,5 mil. Kč) – nové použití pro infor. systémy TUL. UKN 
požádala o  převedení 800 000,- Kč do r. 2002 a použít inv. 1,6 mil.Kč hromadně. Nepodařilo se získat 
grantovou podporu a sjednat smluvní nákupní podmínky HW a SW. 

f) Ze zápisu Správní rady TUL: prof. RNDr. D.Lukáš, CSc. seznámil senátory se zápisem Správní rady TUL, 
ve kterém je doporučení na posouzení nabídky Magistrátu města Liberec na využití staré budovy lázní pro 
vybudování velkokapacitní auly. Nabídka přišla v době, kdy je stanovena nová územní koncepce. 
V souvislosti s Dlouhodobým záměrem TUL se vedení univerzity snaží získat maximum informací o daném 
objektu. 
Možné využití: katedra národní školy, popř. Studentský dům, apod. 
FA zpracuje obecné možnosti využití – sdružení pro obnovu lázní. 
Připomínky senátorů: 
- státem uznaná architektonická památka – možnost získání  příspěvku od státu, 
- katastrofální stav objektu, nevyjasněná majetkoprávní situace, 
- nutná maximální obezřetnost: velké finanční nároky na rekonstrukci, nejsou známy náklady na provoz a 
údržbu,  
- senát se bude touto otázkou zabývat po získání dostatečných informaci (viz předchozí body); zatím není ze 
strany senátorů kladný ohlas. 

- místo lázní získat pozemky u výstavního pavilonu „A“ (využití na sportoviště pro studenty). 
 
Akademický senát Technické Univerzity doporučuje rektorovi TUL, aby bedlivě posoudil vůbec účel a 
smysl případného zájmu o využití staré budovy lázní v Liberci pro účely univerzity. Doporučuje rektorovi 
v této věci maximální obezřetnost vzhledem ke skutečnosti, že podle dostupných informací by začlenění 
starých lázní do budov využívaných TUL představovalo náklady neodpovídající možnostem případného 
využití. 
Akademický senát upozorňuje na skutečnost, že zájem o výše uvedenou budovu neodpovídá dokumentu 
Dlouhodobý záměr Technické Univerzity v Liberci zásadnímu  z hlediska dlouhodobého plánování 
rozvoje TUL. 
Akademický senát žádá, aby jej rektor v budoucnu informoval o všech významných krocích, které v této 
věci předpokládá  učinit a  vyžádal si jeho souhlas.   
 
 
g) rektor informoval AS o návrhu a  nabídce Ing. Pávka na zřízení pedag. pracovišť v Jindřichovicích p. 

Smrkem (biologické obory) 
Příští zasedání AS - výjezdní zasedání (26. 6. 2001) v Jindřichovicích pod Smrkem 
 
V Liberci dne 2001-05-22 zapsala Adamíčková   Doc. Dr. Ing. Kůs – předseda AS 
 
    

 


